
 

 

Zápis z jednání 
Výboru pro výchovu, vzdělávání a zaměstnanost Zastupitelstva Kraje Vysočina 

č. 3/2019 konaného dne 14. března 2019 
 
Přítomni: 

1. Jiří Maděra 7. Jaroslav Ptáček 

2. Bohumil Kovanda 8. Radek Pátek 

3. Bohumila Kobrlová (předsedkyně) 9. Lukáš Bičík 

4. Eva Šimečková 10. Josef Matula 

5. Pavel Švec 11.  Kamil Ubr (tajemník) 

6. Roman Křivánek  
 
Nepřítomni (omluveni): 

1. Věra Vítková 4. Josef Herbrych (místopředseda) 

2. Stanislav Máca 5. Miroslava Koutníková 

3. Roman Fabeš  
 
Hosté: 

1. Alena Vlachová (OŠMS) 

2. Lukáš Jirků (ProgressRescue s. r. o.) 
 

Program jednání: 

1. Zahájení jednání; 
2. Schválení programu a zápisu; 
3. Informace o bodech projednaných v radě kraje; 
4. Sloučení SPC Jihlava s PPP a SPC Vysočina; 
5. Bezpečnost na školách;    
6. Informace o rozpočtu přímých nákladů na vzdělávání pro rok 2019; 
7. Diskuze a různé; 
8. Závěr. 
 

1. Zahájení jednání 
Bohumila Kobrlová, předsedkyně Výboru pro výchovu, vzdělávání a zaměstnanost Zastupitelstva 
Kraje Vysočina (dále jen „VVVZ“) přivítala všechny přítomné a zahájila jednání. Dle počtu 
přítomných členů konstatovala, že je výbor usnášeníschopný. 
 
 

2. Schválení programu a zápisu 
Předsedkyně přednesla návrh programu jednání, který byl 8 hlasy schválen. K zápisu č. 2/2019 
nebyly vzneseny žádné připomínky a byl 8 hlasy schválen. 
 
 

3. Informace o bodech projednaných v radě kraje 
Členové výboru obdrželi s předstihem informace o materiálech odboru školství, mládeže a sportu 
projednávaných na zasedání Rady Kraje Vysočina č. 3/2019, 4/2019, 5/2019, 6/2019, 7/2019 
a 8/2019 konaných v období 5. 2. - 12. 3. 2019. Podrobnější informace o projednávaných 
materiálech lze získat zde: https://www.kr-vysocina.cz/2019/ds-304113/p1=99820. 
 
Na zasedání se dostavil člen výboru Pavel Švec. 
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Na základě dotazů členů výboru Kamil Ubr stručně okomentoval tato rozpočtová opatření: 
- Změny v rejstříku škol a školských zařízení 

o Základní škola a Praktická škola Moravské Budějovice – žádost o zvýšení kapacity 
školní družiny,  

o soukromá vzdělávací organizace VSM požádala o zařazení zařízení pro další 
vzdělávání pedagogických pracovníků do školského rejstříku, 

o zvýšení kapacity ZUŠ Bystřice nad Pernštejnem a zápis nového oboru – zvýšení 
kapacity nebylo doporučeno v souladu s dlouhodobým záměrem vzdělávání, zápis 
nového oboru byl doporučen. 

 
Na zasedání se dostavil člen výboru Jiří Maděra. 
 

- Soutěž stavíme z Merkuru – každý rok podobný počet účastníků; 
- Návrh na provedení rozpočtového opatření na kapitole Školství, mládeže a sportu – 

rozvojový program Částečné vyrovnání mezikrajových rozdílů v odměňování 
pedagogických pracovníků mateřských, základních a středních škol, konzervatoří 
a školních družin v roce 2019 – Kraj Vysočina patří mezi 3 kraje, které dostaly největší 
množství finančních prostředků; 

- Podpora učebních oborů; 
- Návrh na neposkytnutí finanční podpory – organizace soutěže Emil Open, akce Půlnoční 

drak Horní Cerekev. 
 
Usnesení 04/03/2019/VVVZ 
Výbor pro výchovu, vzdělávání a zaměstnanost Zastupitelstva Kraje Vysočina 
bere na vědomí 
informace dle materiálů projednávaných v Radě Kraje Vysočina. 
Usnesení bylo přijato 10 hlasy (0 proti, 0 se zdrželo). 
 
 

4. Sloučení SPC Jihlava s PPP a SPC Vysočina 
Kamil Ubr uvedl, že v roce 2015 byl připraven záměr systémově nastavit poradenské služby v Kraji 
Vysočina. V minulosti byla v každém okrese pedagogicko-psychologická poradna (dále jen „PPP“), 
kterou zřizuje kraj, ve Žďáře nad Sázavou a v Havlíčkově Brodě byla speciálně pedagogická 
centra (dále jen „SPC“). V Jihlavě bylo SPC, zřizované městem a zaměřené na zrakové handicapy. 
Toto SPC díky financování ze státního rozpočtu (krajského úřadu – OŠMS) postupně rozšířilo i své 
služby v oblasti méně četných handicapů. V Kraji Vysočina působí také SPC zřizované MŠMT, 
které se zabývá logopedickou podporou a působí na Meziříčsku a částečně na Třebíčsku. 
Záměrem je vytvořit jednu instituci, která bude služby komplexně zabezpečovat včetně územní 
obslužnosti. Kraj již z existujících krajských organizací vytvořil jeden právní subjekt PPP a SPC 
Vysočina, který má v každém okrese své pracoviště. Tato pracoviště by měla pracovat jako 
„záchyt“ pro všechny děti (nadané, s handicapem), pro školy a rodiče. Výjimečné pédie by byly 
interními cestami bez další registrace předány do jihlavského pracoviště, aby bylo možné 
dohodnout další postup s odborníky. V současné době se připravují prostory a podmínky pro 
fungování.  
 
Roman Křivánek přenesl informace z Komise pro výchovu a vzdělávání Rady města Jihlavy, kde 
bylo toto téma také diskutováno.  
 
 

5. Bezpečnost na školách 
Bohumila Kobrlová přivítala Lukáše Jirků ze společnosti ProgressRescue s. r. o. 
 
Lukáš Jirků sdělil, že společnost ProgressRescue s. r. o. se zabývá poradenstvím a výukou 
v oblasti první pomoci a taktiky zvládání krizových situací. Formou prezentace seznámil členy 
výboru s projektem zvládání mimořádných situací ve školách.  
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V průběhu jednání zasedání opustili členové výboru Jaroslav Ptáček a Roman Křivánek.  
 
 

6. Informace o rozpočtu přímých nákladů na vzdělávání pro rok 2019 
Členové výboru obdrželi s předstihem podkladový materiál – prezentaci, která informuje o rozpočtu 
přímých nákladů na vzdělávání pro rok 2019. Alena Vlachová podkladový materiál okomentovala 
a nebyl k němu vznesen žádný dotaz ani připomínka. 
 
Usnesení 05/03/2019/VVVZ 
Výbor pro výchovu, vzdělávání a zaměstnanost Zastupitelstva Kraje Vysočina 
bere na vědomí 
informace o rozpočtu přímých nákladů na vzdělávání pro rok 2019. 
Usnesení bylo přijato 8 hlasy (0 proti, 0 se zdrželo). 
 
 

7. Diskuze a různé 
Pavel Švec představil členům výboru program plánovaného výjezdního zasedání (2. 5. 2019, do 
Třebíče). Program bude členům výboru rozeslán společně se zápisem. 
 
Termín příštího zasedání byl stanoven na čtvrtek 4. dubna 2019 od 14:30 hodin, v sídle 
Krajského úřadu Kraje Vysočina, Žižkova 57, Jihlava, zasedací místnost A 3.15. 
 
 

8. Závěr 
Bohumila Kobrlová, předsedkyně VVVZ, poděkovala všem přítomným za účast a ukončila jednání. 
 
 
 
Mgr. et Mgr. Bohumila Kobrlová 
předsedkyně Výboru pro výchovu, vzdělávání a zaměstnanost Zastupitelstva Kraje Vysočina 
 
 
 
RNDr. Kamil Ubr 
tajemník Výboru pro výchovu, vzdělávání a zaměstnanost Zastupitelstva Kraje Vysočina 
 
 
Zpracovala a zapsala: Dana Vrábelová dne 19. března 2019. 


